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CONCEPT 

Verslag van de openbare raadsvergadering van de gemeente Wijchen  
gehouden op  om 20.00 uur in het Kasteel te Wijchen 

 

Voorzitter Burgemeester, mevrouw M. van Beek 

  

CDA Dhr. B.G.B. Derksen (fractievoorzitter) 

 Mevr. C.E. Hoogteijling 

 Mevr. M.P. Joosse-De Visser 

 Dhr. J.G.F.M. Peters Sengers 

D66 Mevr. E.A.J. Wittenberg (fractievoorzitter) 

 Dhr. C.K. van Galen 

Kernachtig Wijchen Dhr. A.A.A.M van Bronkhorst (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.L.A. Albersnagel 

 Dhr. J.M.T. Evers 

 Dhr. R.J.P. van Haren 

 Mevr. H.J. Janssen 

 Dhr. T.R.D. Klinkhamer 

 Mevr. R. Loermans 

 Dhr. J.J. Tap 

 Dhr. P.P. Verbeeten 

 Dhr. M.A.J. Verharen 

 Mevr. J.C. Zijlstra 

PvdA Dhr. P.G.W. Gatzen(fractievoorzitter) 

 Mevr. Z. Osman 

 Dhr. W.H.M. Roosenboom 

Sociaal Wijchen Dhr. J.P. de Kievit (fractievoorzitter) 

VVD Mevr. A.C.M. Peters-Vroom (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.J.L. Boumans 

 Dhr. W.T.M.J. Krale 

Wijchen Lokaal Dhr. A.J. van Kuppeveld (fractievoorzitter) 

 Dhr. L.J.P.G. Herms 

  

Raadsgriffier Mevr. A.B. Berendsen 

  

Wethouders Dhr. T.T.M. Burgers, dhr. N.G. Derks, dhr. G.W.R. 

Gerrits, dhr. P.L.J. Loermans 

  

Afwezig Dhr. W.J. van den Boogaard 

  

Publiek - 

  

 

1. Opening 

De voorzitter, burgemeester Van Beek, opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte 

welkom.  

De vergadering vindt plaats in MS Teams. Zij controleert aan de hand van de presentielijst of er 

voldoende quorum aanwezig is. De heer Van den Boogaard is met bericht van verhindering af-

wezig. De overige raadsleden zijn aanwezig. 

 

De voorzitter vraagt om een moment van bezinning.  

 

De spreektijd voor de vergadering is 3 minuten per fractie in het vragenhalfuur en 5 minuten in 

eerste termijn. De spreektijd voor het college is 10 minuten. 
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2. Vragenhalfuurtje 

- De heer Krale inzake de weekmarkt 

De heer Krale merkt op dat de weekmarkt op de Markt blijft tijdens de periode van het grote 

‘corona terras’ van de horeca op de Markt. Zit dit elkaar niet in de weg? En komt de veiligheid 

daardoor niet in het geding? 

 

De voorzitter antwoordt dat op woensdagavond om 22.00 uur het eilandterras moet worden op-

geruimd, rekening houdend met de calamiteitenroute. Gekeken is naar de verkeersveiligheid, 

brandveiligheid en het ondernemersbelang. De horeca heeft de verantwoordelijkheid deze re-

gels goed na te leven. Zij begrijpt dat het vervelend is om het terras te moeten verplaatsen, 

maar met de markt zijn afspraken gemaakt in de standplaatsvergunning en ook andere onder-

nemers profiteren van de weekmarkt. Het zit elkaar niet in de weg en is zo goed mogelijk gere-

geld met ruimte voor de horeca, rekening houdend met de ondernemers.  

 

- De heer Evers betreffende Graafseweg  

De heer Evers krijgt regelmatig klachten over overlast door hardrijders op de Graafseweg ter 

hoogte van de kern Alverna. Dit met onlangs als triest dieptepunt een onverlaat die met 155 

km/uur werd gespot en daarmee rijbewijs en voertuig in kon leveren. Het hardrijden op de 

Graafseweg kan hij zelf bevestigen omdat hij aanwonende is. Deze onverantwoord hoge snelhe-

den leiden vroeg of laat tot ernstige ongevallen waarbij het niet de vraag is of maar wanneer 

deze plaats gaan vinden. Als oudgediende van de brandweer is hij hier (helaas)ook mee be-

kend. Bijkomend probleem is dat de responstijd van de verkeerslichten zeer kort is. Het komt 

regelmatig voor dat ouderen van de tegenover de dorpskern gelegen verzorgingshuizen nog op 

de rijbaan zijn als het (snel)verkeer al weer aan het rijden is. Dit leidt geregeld tot zeer onvei-

lige situaties. De N324 is een Provinciale weg en valt als zodanig niet onder de verantwoording 

van de gemeente Wijchen. Hij heeft de volgende vragen aan de portefeuillehouder:  

1) Bent u bekend met deze problematiek?  

2) Is het college bereid hierover in gesprek te gaan met de provincie om te kijken naar een ge-

 paste oplossing binnen redelijke termijn? 

 

Wethouder Loermans antwoordt dat het college van de problematiek op de hoogte is. De 

responstijd van de verkeerslichten zou moeten kloppen. Wanneer de indruk bestaat dat dit niet 

zo is, dan dient dit gemeld te worden bij het meldpunt van de provincie. Hij zal contact opne-

men met de politie en indien bij de politie het beeld bestaat dat dit een structureel probleem is, 

dan wordt dit onder de aandacht gebracht van de provincie.  

 

- De heer Boumans inzake eikenprocessierups 

De heer Boumans merkt op dat in de informatienota aanpak eikenprocessierups, staat te lezen 

dat bomen met nesten niet meer met linten worden gemarkeerd. De reden is dat het te risicovol 

is voor inspecteurs. Hij begrijpt dit. Anderzijds is het voor de burger handig te zien waar de rup-

sen zijn, en dat zien ze nu niet. De nota zegt dat de locaties nu digitaal worden bijgehouden, 

maar dat lijkt alleen voor intern gebruik. Is het mogelijk die digitale registratie ook via de web-

site of een app te ontsluiten zodat alle inwoners op die manier kunnen zien waar de nesten zijn 

en bijvoorbeeld tijdelijk andere fietsroutes kunnen nemen?   

Wethouder Loermans merkt op dat het systeem al een tijd op de website in de lucht is. Op een 

beeldenkaart kan gezien worden of en waar meldingen zijn over de eikenprocessierups. Er is 

ook een lijst met adressen waar preventief actie is ondernomen. Uit de vraag merkt hij op dat 

veel mensen hiervan niet op de hoogte zijn. De ondernemer heeft gemeld dat het systeem met 

borden niet goed genoeg werkte en bomen toch weer met linten gemarkeerd dienen te worden.  

 

De heer Boumans heeft wel de lijst met adressen gezien, maar niet de actuele situatie. Indien 

nu toch weer met linten gewerkt wordt, betekent dat het argument van gezondheid toch weer 

speelt.  

 

Wethouder Loermans geeft aan dat bij mensen die regelmatig met de processierups in contact 

komen de klachten erger worden. De ondernemer is hier niet blij mee, omdat het probleem er 

wel is.  
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- mevrouw Hoogteijling inzake aanleg glasvezel in buitengebied 

Mevrouw Hoogteijling memoreert dat een tijd geleden de kabels in het buitengebied zijn getrok-

ken voor de aansluiting van glasvezel in het buitengebied. De werkzaamheden lijken nu echter 

helemaal stil te liggen. Er gebeurt niet veel meer. Er steken overal bosjes kabel boven de grond 

en de fractie vraagt zich af of dat wel vandalismebestendig is? Zij vraagt de wethouder nadere 

informatie over de voortgang van de aanleg van glasvezel in het buitengebied.  

 

Wethouder Loermans licht toe dat de aanleg voorspoedig verloopt, maar in Wijchen op dit mo-

ment geen werkzaamheden worden verricht. De graafwerkzaamheden in de regio gaan verder. 

Daarna wordt er geboord en de eindaansluiting gemaakt. Glasvezel Buitengebied gaat ervanuit 

dat dat zij alle aansluitingen eind van het jaar hebben gerealiseerd. Er komen inderdaad stuk-

ken kabel boven de grond uit, maar dit kan geen kwaad. 

 

- de heer Van Haren betreffende herdenkingsplek Covid-19  

De heer Van Haren merkt op dat de oproep van de heer Rutte om te komen met ideeën aanlei-

ding was voor de vraag. Daarnaast was er ook de gedachte wat gedaan kan worden om te “hel-

pen”. Normaal ga je op de koffie, nadat je al een kaart hebt gestuurd. Maar bezoek mag niet. 

En straks? Gaat alles door. Is iedereen elkaar vergeten. “De grootste gebeurtenis met zo veel 

impact na de Tweede Wereldoorlog. Daar moeten we iets mee”. Hij vraagt het college of het 

mogelijk is ergens een plek te maken waar we kunnen gedenken of herdenken of samenkomen 

vanwege “Covid 19”. In de natuur? Of een andere bijzondere plek.  

 

De voorzitter geeft aan dat het een actueel en moeilijk onderwerp is in een zware tijd, zeker 

voor de mensen die getroffen zijn. Door het college is dit al besproken met het coronateam. De 

suggestie zal worden meegenomen en bekeken zal worden hoe hieraan vorm en inhoud gege-

ven kan worden.  

 

3. Vaststellen agenda 

Mevrouw Hoogteijling dient namens de fracties van het CDA, Kernachtig Wijchen en D66 een 

motie vreemd aan de orde van de dag in: “Jongeren mee laten denken over corona-regels”. 

De voorzitter voegt de motie toe aan de agenda onder agendapunt 9a.  

Door de motie zal de spreektijd voor de fracties en het college worden uitgebreid.  

 

De agenda wordt overeenkomstig vastgesteld. 

 

4.  Verslag van de openbare raadsvergadering van 26 maart 2020 

Het verslag van de openbare raadvergadering wordt ongewijzigd goedgekeurd en vastgesteld. 

 

5. Afdoening ingekomen stukken 

De lijst met ingekomen stukken wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

6. Mededelingen 

De heer Albersnagel geeft een terugkoppeling van de vergadering van de agendacommissie 

MGR van maandag 25 mei jl. 

Gesproken is over de aanbiedingsbrief en de factsheets van het Werkbedrijf, de voortgang over 

het eerste kwartaal en de gevolgen van het coronavirus.  

Hij merkt op dat gerapporteerd is op de hoofddoelstellingen van het Werkbedrijf, uitstroom bij-

stand, het arrangement “op weg naar werk” en de ontwikkeling van de sociale werkvoorzienin-

gen. Als gevolg van het coronavirus is er minder gepresteerd en zijn er minder plaatsingen ge-

realiseerd. De verwachting is dat dat dit jaar niet meer wordt ingelopen. Er wordt een beroep 

gedaan op de rijksregelingen maar er zullen financiële gevolgen zijn. Naar aanleiding van de 

stukken merkt hij op dat maandelijks een korte update gevraagd is aan het Werkbedrijf. Hij 

heeft begrepen dat de portefeuillehouders dit al maandelijks krijgen. De vraag is de raden hierin 

mee te nemen.  

 

Mededelingen vanuit het college 
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Geen.  

  

7. 20 47720 Benoemen commissielid Eijkemans 

De voorzitter merkt op dat sprake is van een unieke situatie, gezien het feit dat de raad niet fy-

siek vergadert, maar via MS Teams. Zij leest mevrouw Eijkemans de belofte voor.  

 

“ Ik verklaar dat ik, om tot commissielid van de raad benoemd te worden, rechtstreeks noch 

 middellijk, onder welke naam of welk voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of 

 beloofd. Ik verklaar en beloof dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks 

 noch middellijk enig geschenk of enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. Ik beloof 

 dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn  

 plichten als commissielid van de raad naar eer en geweten zal vervullen”.  

  

Mevrouw Eijkemans antwoordt: “Dat verklaar en beloof ik!”. 

 

De voorzitter feliciteert mevrouw Eijkemans van harte met haar benoeming en wenst haar veel 

succes is de commissie. Via de griffie zal zij een boeket bloemen ontvangen.  

 

8. 20 42260 Vaststellen Verordening interne en externe klachtbehandeling ge-

meente Wijchen 

De heer Van Galen heeft namens de fractie van D66 een amendement ingediend en licht dit toe. 

In het amendement wordt gevraagd de klachtenbehandelaar te wijzigen. In het voorliggende 

voorstel is de behandelaar van de klacht over het algemeen de persoon tegen wie de klacht 

wordt ingediend. De fractie vindt het niet juist dat “de slager het eigen vlees keurt”. Er is een 

bepaalde mate van onafhankelijkheid gewenst.  

Het klachtenformulier dat inwoners moeten insturen is wat verstopt op de website. Ook is ner-

gens vermeld aan welke eisen of verordening de klacht moet voldoen. 

Tenslotte wordt in het amendement voorgesteld de raad actief te informeren middels een jaar-

verslag. Het gaat hierbij niet zo zeer om het aantal klachten, maar om het leerproces. 

 

De heer Krale vraagt de wethouder in hoeverre het amendement juridisch en praktisch mogelijk 

is omdat de werkorganisatie twee verschillende klachtenregistraties hanteert. Op voorhand ziet 

de VVD weinig noodzaak voor het amendement. Er zijn niet veel klachten of vragen ontvangen.  

Het zou spijtig zijn dat dit ten koste zou gaan van de efficiencyslag omdat harmonisatie met 

Druten dan niet meer mogelijk is.  

 

De heer De Kievit merkt op dat het voorstel een hoog gehalte heeft van “de slager keurt zijn ei-

gen vlees”. Hij vindt de correcties die in het amendement worden voorgesteld zeker zinvol. Hij 

begrijpt het punt van de vorige spreker niet.  

 

De heer Roosenboom merkt op dat de klachtenprocedure in de commissie uitgebreid is bespro-

ken. De fractie is al akkoord gegaan, maar vindt het amendement van D66 een verbetering. Af-

hankelijk van de reactie van de wethouder, zal de fractie bekijken of zij het amendement zal 

steunen. 

 

De heer Van Kuppeveld stemt in met de veranderingen zoals voorgesteld in het amendement 

van D66. Het geeft een beter en reëler beeld dan het voorstel. Mogelijk ontstaan er problemen 

in de harmonisatie met Druten, maar dit dient voor lief genomen te worden.  

 

De heer Derksen stelt dat het voor het CDA belangrijk is dat transparant wordt geopereerd en 

de gemeente openstaat voor klachten van de inwoners. Het is voor de inwoner een geruststel-

lende gedachte als de klacht behandeld wordt door iemand die er geen belang bij heeft. De op-

merkingen van de heer Van Galen zijn goed vertaald in het amendement. 

Naar aanleiding van de VVD, merkt hij op dat het aantal klachten niet relevant is. Ook wanneer 

er één klacht is, dient er geen discussie te zijn over eventuele partijdigheid. 

 

De heer Verbeeten steunt het amendement van D66 ten volle. Het verbetert de transparantie. 
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De voorzitter meldt dat het college het amendement overneemt en zich graag aansluit bij de 

woorden van de heer Verbeeten. Zij dankt de heer Van Galen voor zijn opmerkzaamheid. 

 

De heer Derksen vraagt een reactie van de VVD. 

De heer Krale heeft met de fractie digitaal overlegd. De VVD zal instemmen met het amende-

ment. De VVD zag niet de noodzaak om vooral documenten te produceren. Wel is het ontzet-

tend belangrijk dat klachten op een eerlijke en transparante manier worden behandeld. 

 

De heer Van Galen dankt voor de steun en de complimenten.  

 

De voorzitter concludeert dat de raad unaniem instemt met het amendement.  

Het amendement is aangenomen! 

 

De raad stemt unaniem in met het geamendeerde voorstel. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

9. 20 43352 Beslisnota MARN en de Energietransitie 

De heer Van Galen dient namens de fractie van D66 een amendement in. De fractie van D66 

staat positief tegenover een onderzoek van de mogelijkheden die MARN+ zou kunnen bieden, 

maar constateert ook dat dit door de stemverhouding en de nota enigszins wordt afgezwakt. 

De fractie is positief omdat dit nodig is om het mogelijk te maken een grote investering te doen 

in duurzame energie. De MARN+ zou dit kunnen zijn. D66 is niet principieel tegen overheidsin-

vesteringen in bepaalde sectoren. De fractie onderschrijft punt 2 niet dat ondernemerschap on-

wenselijk zou zijn. Dit is in lijn met de motie die door de raad in november is aangenomen 

waarin staat dat energiebeheer in eigen beheer mogelijk is.  

Hij merkt op dat de raden in de regio over het algemeen zeer positief staan tegenover MARN+ 

en ook het bestuur van MARN op 11 mei jl. een principebesluit heeft genomen en is van mening 

dat vooral gericht moet worden op onderzoek. Er is onvoldoende basis om de consequenties en 

risico’s te overzien en daarnaast is het van belang de betrokkenheid, beslismomenten van de 

raad te waarborgen. Het amendement stelt voor beslispunt 2 te schrappen en een principe-uit-

spraak te doen over het investeren van de overheid in ondernemen. De inhoudelijke aspecten 

zijn in het tweede punt vervat.  

 

De heer Derksen spreekt van een belangrijke nota. Het college wilde de raad informeren via een 

informatienota, maar de raad heeft gevraagd een beslisnota voor te leggen. De heer Derksen 

complimenteert de ambtelijke organisatie die dit snel heeft opgepakt. Wijchen gaat meedoen in 

een bedrijf met 7 andere gemeenten op het gebied van de energietransitie. In de commissie is 

gesproken over de mogelijkheid dat bij de ARN een windmolen zou kunnen komen en Wijchen 

hierin zou participeren. Hij wijst op het risico dat gelopen wordt, ook gezien de stemverhoudin-

gen: twee stemmen voor Wijchen van de 21 stemmen en 7 stemmen voor Nijmegen. De ge-

meente heeft weinig invloed, loopt veel risico en moet budget beschikbaar stellen, maar heeft 

er weinig profijt van. Een ander punt is dat de gemeenten West Maas en Waal en Mook en Mid-

delaar eveneens deelnemen.  

De CDA-fractie vindt hetgeen besproken is goed tot zijn recht komen in de beslisnota en kan 

zich niet vinden in het amendement van D66. De gemeente loopt veel risico en wil niet nog 

meer risico’s lopen. Dit staat los van de ambitie om op energiegebied meer te doen. De fractie 

steunt het voorstel en de zienswijze, maar het amendement niet.  

 

De heer Verharen sluit aan bij de heer Derksen. Hij kan zich vinden in de zienswijze en vindt 

dat de input van de commissie goed is overgenomen. Hij dankt de wethouder; de argumenten 

in de beslisnota zijn voldoende duidelijk. Kernachtig Wijchen heeft eveneens moeite met de 

stemverhouding, 2 van de 21. De invloed van Wijchen is erg beperkt. Dit is te meer reden om 

niet nog meer bevoegdheden aan de MARN te geven. Het kunnen bepalen van het eigen tempo 

en de ambitie is erg belangrijk.  

Hij begrijpt dat de PvdA en D66 hier anders over denken en willen aansluiten bij Beuningen en 
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Nijmegen. Op 18 mei jl. is in de aandeelhoudersvergadering van de ARN al gesproken over de 

verdeling van de aandelen, het voorkeursrecht met betrekking tot de ARN  en de te leveren 

energie. Dit is al geregeld en een MARN+ is niet nodig  

Er zijn voldoende professionele bedrijven die in deze markt opereren. De heer Verharen is niet 

tegen ondernemerschap, maar wil dan zelf aan het stuur zitten. 

 

De heer Roosenboom is van mening dat MARN+ een voordeel zou kunnen brengen omdat mee-

gedaan wordt met een aantal zaken die centraal geregeld wordt. Dit kan en wil de gemeente 

Wijchen niet zelf. Het is jammer dat Kernachtig Wijchen aangeeft dat bij de PvdA sprake zou 

zijn van politieke kleur, die afwijkt van de vorige sprekers. Hij is van mening dat dit niet terecht 

is. De fractie van de PvdA zal het amendement steunen omdat er nu nog een kans is om achter 

de motivatie te komen van de onderzoekers en nog mee te doen. Anders staat Wijchen straks 

aan de zijlijn en komen de transitie, duurzaamheid en het warmtenet voor gasloze woningen in 

Wijchen er niet. Hij vindt het jammer dat de steun van de PvdA voor het amendement niet vol-

doende is en hoopt er in de toekomst achter te komen dat een aantal partijen mogelijk gelijk 

hadden. Hij vindt het een slecht besluit, maar het is niet anders. 

 

De heer De Kievit merkt op dat Wijchen in 2020 energieneutraal wil zijn. Dit gaat niet vanzelf 

en er moeten grote en kleine stappen gezet worden. MARN+ biedt onderzoek om te kijken of 

commerciële deelname mogelijk is. Het gaat om een onderzoek en dit verplicht nog tot niets. 

Hij vraagt aan Kernachtig Wijchen of zij het onderzoek niet durven laten uitvoeren en in hoe-

verre zij nog achter de ambitie staan. Het onderzoek kost niets en levert veel informatie op. 

 

De heer Krale heeft in de commissie al aangegeven meer risico’s dan kansen te zien. Daarom is 

de VVD geen voorstander van een uitgebreide rol voor de MARN+. De meerderheid van de raad 

was het hiermee gelukkig eens en de opmerkingen zijn door de ambtelijke organisatie verwerkt 

in de zienswijze. De VVD stemt hiermee in. 

De VVD heeft in de commissie aangegeven dat zij geen noodzaak zien om indirect aandeelhou-

derschap aan te gaan. De VVD gaat ervanuit dat, mocht het bestuur van de MARN, het MARN+ 

willen uitvoeren, het college op dat moment indirect aandeelhouderschap alsnog overweegt. 

Dan worden de mogelijke risico’s werkelijkheid en zijn deze wat de VVD betreft meer aanwezig 

dan mogelijke kansen. 

De VVD-fractie zal het amendement van D66 niet steunen en staat niet achter het schrappen 

van argument 2. Hij is van mening dat bij iedere wijziging van een gemeenschappelijke rege-

ling, de betrokken gemeenteraden hiermee dienen in te stemmen. Indien dit juist is, is het 

amendement overbodig. 

 

De heer Van Kuppeveld heeft in de commissie naar voren gebracht de samenwerking niet te 

zien zitten en steunt het voorstel van het college. Wijchen Lokaal steunt het amendement van 

D66 niet.  

 

Wethouder Loermans dankt voor de complimenten voor het feit dat de input vanuit de commis-

sie in de zienswijze is verwerkt.  

De zienswijze van het college komt aardig overeen met hetgeen de heer Van Galen schrijft. Het 

college staat positief tegenover het amendement. Het betoog van de heer De Kievit brengt goed 

in beeld hoe het college hierover denkt.  

Wanneer de reglementen van gemeenschappelijke regelingen wijzigen, dan dienen de gemeen-

teraden hiermee altijd in te stemmen. De AB-vergadering van de MARN heeft al plaatsgevonden 

en het voorstel is aangenomen. Ook Wijchen heeft voorgestemd om onderzoek te doen. Inge-

bracht is dat de raad van Wijchen een andere keuze voor ogen had. Het resultaat van het on-

derzoek wordt eind van het jaar verwacht.  

 

Tweede termijn: 

 

De heer Van Kuppeveld ziet af van zijn tweede termijn 

 

De heer Krale constateert dat de wethouder bevestigt dat de raad zou moeten instemmen met 



 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 28 mei 2020 pagina 7 van 10 

de zienswijze. Hij zal het amendement niet steunen.  

 

De heer De Kievit begrijpt dat de wethouder het geen slecht idee vindt een onderzoek te ver-

richten. Hij begrijpt de twijfels van Kernachtig Wijchen om deel te nemen in een commerciële 

organisatie. Dat dient juist onderzocht te worden. 

De heer Verharen merkt op dat het antwoord van de wethouder niet nieuw is. De fractie van 

Kernachtig Wijchen handhaaft zijn standpunt, ziet een onderzoek en ook de rol van de MARN in 

de transitie niet zitten. De fractie wil dit aan de markt overlaten. Er zijn bovendien veel ge-

meenten die geen verbrandingsoven hebben.  

De heer De Kievit is niet overtuigd. Hij zal het amendement steunen. 

 
De heer Derksen begrijpt dat Sociaal Wijchen aangeeft dat een onderzoek tot niets verplicht, 

maar informeert wie het onderzoek zal gaan betalen. 

De heer De Kievit stelt dat een onderzoek informatie geeft hoe de gemeenten de transitie via 

een commerciële tak voor elkaar kunnen krijgen. Hij weet niet wie het onderzoek zal betalen. 

Wanneer de ambitie gehaald moet worden, moeten er stappen gemaakt worden, moet durf ge-

toond worden.  

De heer Derksen hoort het woord “durf”, maar mist het woord “risico”.  Het gaat om een com-

merciële onderneming met 7 andere gemeenten. Hoe kijkt de heer De Kievit hier tegen aan?  

De heer De Kievit verwacht dat dit uit het onderzoek zal blijken en wil dit afwachten. Wanneer 

de risico’s te groot zijn, moet de gemeente het niet doen.  

 

De heer Roosenboom vindt het jammer dat de woorden van de wethouder geen grond vinden.   

 

De heer Derksen denkt dat het goed is reëel te blijven. De PvdA vindt het een slecht besluit en 

noemt gasloos bouwen en het warmtenet. In de commissie is duidelijk aangegeven dat het 

hoogstens om Bijsterhuizen zou gaan. Hier worden geen woningen gebouwd.  

De heer Roosenboom heeft niet aangegeven dit als een directe combinatie te zien, maar als een 

mogelijkheid. 

De heer Derksen vraagt waar de heer Roosenboom zich op baseert dat op het grondgebied van 

Beuningen en Nijmegen door de ARN iets zou kunnen ontstaan dat gasloos wonen op zou leve-

ren.  

De heer Roosenboom merkt op dat in Wijchen gasloze woningen worden gebouwd en heeft aan-

gegeven dat het misschien ook mogelijk zou zijn dat het warmtenet naar Wijchen komt.  

Het onderzoek levert misschien kansen op om te bekijken of dit nuttig is of niet. Hij kent niet 

alle risico’s en het is mogelijk dat dit meevalt. Daarom is hij voorstander van het onderzoek.   

 

De heer Derksen constateert dat er wel degelijk sprake is van risico wanneer 7 gemeenten een 

bedrijf starten op het grondgebied van Beuningen en Nijmegen met 2 stemmen van de 21.  

De heer Roosenboom wijst erop dat Wijchen deelneemt in 18 gemeenschappelijke regelingen 

met heel weinig stemmen. Dit geldt niet alleen in deze situatie. 

De heer Derksen informeert of de PvdA de risico’s niet ziet. 

De heer Roosenboom verwijst naar het rapport van Berenschot, waarin de risico’s beschreven 

zijn. Er kan ook sprake zijn van meevallers. Hij is er niet van overtuigd dat er alleen risico’s 

zijn. De gemeente moet energieneutraal worden en daarvoor risico’s nemen. Hij verwijst naar 

de bouw van Arcus gebouwd, waar uiteindelijk alleen met behulp van de algemene middelen is 

gebouwd. 

De heer Derksen erkent dat de situatie bij elke gemeenschappelijke regeling speelt. Het gaat 

niet overal goed en er moet vaak geld bij. Hij maakt zich hier grote zorgen over. Hij constateert 

dat de PvdA weinig risico ziet.  

De heer Roosenboom is van mening dat Wijchen dit niet zelf, zonder GR-en kan. 

De heer Verharen sluit zich aan bij de heer Derksen, waardoor zijn interruptie iet meer nodig 

was. Er wordt gedaan alsof Wijchen helemaal afhankelijk moet zijn van de ARN. Er zijn veel ge-

meenten die energieneutraal moet worden, ook met warmtenet moeten gaan werken en geen 

verbrandingsoven hebben. De gemeente is aandeelhouder van de verbrandingsoven en heeft 

een belangrijke stem in waar de warmte naar toe gaat. Een ander aspect is dat de fractie niet 

wil investeren in het warmtenet en geothermie. 
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De heer Roosenboom wijst erop dat de ARN aandelen heeft. De wethouder heeft vorige keer al 

aangelegd dat niet de gemeente maar de ARN aandeelhouder is. De aandelen zijn indirect be-

legd bij de gemeente om de gemeente invloed te geven. 

De heer Van Galen stelt dat het niet de ARN maar de MARN is, die aandelen heeft. Kernachtig 

Wijchen wil de MARN+ voorkomen en is daarom tegen het amendement. Kennelijk is de fractie 

van Kernachtig Wijchen van mening is dat het oorspronkelijke rapport al voldoende basis geeft 

om de risico’s te overzien kennelijk van mening dat het niet gewenst is heldere afspraken te 

maken over de rol en de bevoegdheden van de raden.  

De heer Verharen heeft allerlei redenen aangegeven waarom hij de MARN+ en de situatie met 

de ARN niet wenselijk vindt. Dit weegt voor Kernachtig Wijchen zo zwaar dat de fractie niet de 

beweging naar MARN+ wil maken, maar gebruik wil maken van de marktwerking en omdat de 

afval al via de MARN loopt niet ook nog de energie daar neerleggen.  

 

De heer Derksen spreekt van een interessant politiek dossier. De informatienota is een beslis-

nota geworden en er wordt anders besloten dan het college wil. De raad is het hoogste orgaan. 

Hij vindt het goed dat de raad het initiatief genomen heeft en constateert dat de meerderheid 

voor de zienswijze en de beslisnota is en dankt het ambtelijk apparaat en de wethouder.   

De heer Van Galen constateert dat 3 partijen de keuze hebben gemaakt aan de zijlijn te blijven, 

terwijl de trein doorrijdt. Ervoor gekozen wordt de rol van de raad van de gemeente Wijchen 

niet te versterken. 

De heer Krale is het niet ermee eens dat partijen aan de zijlijn staan omdat zij het amendement 

niet steunen. Hij heeft geïnformeerd naar de gevolgen voor de raad wanneer de GR meer be-

voegdheden krijgt. De raad dient hiermee in te stemmen.  

De heer Van Galen stelt dat het evident is dat wanneer de regels van de GR wijzigen, de raad 

moet instemmen. Het gaat erom dat de raad kan meesturen. Wat D66 betreft stellen partijen 

zich aan de zijlijn op en staan dus buitenspel. 

De heer Verharen heeft aangegeven hoe de stemverhouding is; dit betekent dat de invloed van 

de gemeente minimaal is.   

Het feit dat de gemeente Wijchen zo klein is, betekent niet dat de gemeente geen invloed heeft, 

aldus de heer Van Galen.  

De heer Verharen wil niet nog meer invloed weg laten lekken, waardoor nog minder gestuurd 

kan worden.  

De heer Derksen wijst erop dat Nijmegen een andere gemeente is qua opbouw en politieke 

kleur. Het kan zijn dat Nijmegen heel andere keuzes wil maken dan Wijchen, qua ontwikkelin-

gen, budgetten en risico’s. Het is niet zo dat er geen sprake van risico is.  

De heer Van Galen merkt op dat in het amendement wordt erkend dat er wel degelijk grote ri-

sico’s zijn. Dit is de reden dat de gemeente goed moet kunnen sturen. Hij begrijpt niet wat 

hierop tegen kan zijn. 

De heer Derksen is van mening dat er geen onderzoek voor nodig is om de risico’s te zien. Hij 

denkt dat de meerderheid van de raad de risico’s ziet en dit durft te bespreken.  

De heer Van Galen stelt dat duidelijk is dat D66 grote kansen ziet en zeer voorzichtig is ten 

aanzien van de risico’s. Hij wil graag dat de raden kunnen kan meesturen. Het is beter aan het 

stuur te zitten, dan tegen te zijn wetend dat het ondertussen toch aangenomen gaat worden.  

 

De voorzitter gaat over tot de besluitvorming en brengt het amendement van D66 in stemming. 

De heer Van Bronkhorst wijst erop dat het technisch niet mogelijk is te stemmen.  

De voorzitter schorst de vergadering voor enkele minuten voor nader onderzoek. Na heropening 

geeft zij aan, dat het niet mogelijk is digitaal te stemmen en zij besluit aan de hand van de pre-

sentielijst de stemmen uit te laten brengen. 

 

De heer Van Galen, de heer Gatzen, de heer De Kievit, mevrouw Osman, de heer Roosenboom 

en mevrouw Wittenberg stemmen voor het amendement. 

De heer Albersnagel, de heer Boumans, de heer Van Bronkhorst, de heer Derksen, de heer 

Evers, de heer Van Haren, de heer Herms, mevrouw Hoogteijling, mevrouw Janssen, mevrouw 

Joosse, de heer Klinkhamer, de heer Krale, de heer Van Kuppeveld, mevrouw Loermans, de 
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heer Peters Sengers, mevrouw Peters-Vroom, de heer Tap, de heer Verbeeten, de heer Verha-

ren en mevrouw Zijlstra stemmen tegen het amendement.  

 

Met 20 stemmen tegen en 6 stemmen voor is het amendement verworpen. 

Het amendement is verworpen! 

 

 

Raadsvoorstel 20 43352 

De heer Albersnagel, de heer Boumans, de heer Van Bronkhorst, de heer Derksen, de heer 

Evers, de heer Van Haren, de heer Herms, mevrouw Hoogteijling, mevrouw Janssen, mevrouw 

Joosse, de heer Klinkhamer, de heer Krale, de heer Van Kuppeveld, mevrouw Loermans, de 

heer Peters Sengers, mevrouw Peters-Vroom, de heer Tap, de heer Verbeeten, de heer Verha-

ren en mevrouw Zijlstra stemmen voor het voorstel. 

De heer Van Galen, de heer Gatzen, de heer De Kievit, mevrouw Osman, de heer Roosenboom 

en mevrouw Wittenberg stemmen tegen het voorstel. 

Met 20 stemmen voor en 6 stemmen tegen is het voorstel aangenomen! 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

9a. Motie Vreemd aan de orde van de dag van de fracties van CDA, Kernachtig  

 Wijchen en D66: “jongeren laten meedenken over coronavirus” 

Mevrouw Hoogteijling dient samen met Kernachtig Wijchen en D66 een motie vreemd aan de 

orde van de dag in. De motie is geïnspireerd op de toespraak van premier Rutte waarin opge-

roepen wordt vooral de jongeren en kinderen te betrekken bij het zoeken naar oplossingen.  

Het coronavirus is een ramp en nog nooit eerder is dit meegemaakt. Er zijn geen oplossingen 

vanuit het verleden. Bij het zoeken naar een oplossing zijn jongeren en kinderen hard nodig. 

Voorgesteld wordt jongeren en kinderen op te roepen via de verenigingen, scholen, digitale me-

dia om mee te denken. Zij hoopt dat de andere partijen de motie willen steunen.  

 

De heer Verharen heeft weinig toe te voegen. Het is belangrijk dat de aandacht hiervoor ge-

vraagd wordt bij de jongeren in Wijchen om mee te helpen met deze problemen. Hij gaat er-

vanuit dat niemand hier tegen kan zijn.  

 

Mevrouw Wittenberg merkt op dat mevrouw Hoogteijling alles al heeft gezegd. Vanuit D66 

dankt zij voor het opzetten voor de motie. Het is belangrijk dat alle kanalen die er zijn aange-

boord worden zodat jongeren en kinderen hun stem kunnen laten horen.  

 

Mevrouw Peters-Vroom dankt de indieners van de motie. Het is goed dat ingespeeld wordt op 

de actuele ontwikkelingen. Zij vraagt naar het doel van de motie en wat met de Wijchense ge-

gevens gedaan wordt. Hoe wordt dit geïnterpreteerd. Het wordt een intern onderzoek, uitge-

voerd door de griffie. Heeft de griffie voldoende tijd om dit uit te voeren, of moeten andere za-

ken hiervoor worden uitgesteld. 

 

Mevrouw Osman is heel enthousiast over het voorstel en vindt het fantastisch dat jongeren ge-

vraagd wordt naar hun mening. Zij kijken anders naar hoe wij met elkaar deze crisis het hoofd 

moeten bieden. Zij hoopt dat het uitvoerbaar is voor de griffie.  

 

De heer De Kievit vindt het een goed idee, maar is enigszins terughoudend. Hij vindt dat het 

geprobeerd moet worden.  

 

De voorzitter schorst de vergadering voor enkele minuten voor overleg met de griffie. 

Na heropening geeft zij het woord aan mevrouw Hoogteijling. 

 

Mevrouw Hoogteijling merkt naar aanleiding van de vragen van de VVD op dat er geen uitge-

breid onderzoek zal plaatsvinden, maar dat het vooral bedoeld is om jeugd en jongeren te be-

trekken bij alles waarmee de samenleving nu te maken krijgt. Juist lokaal is dit erg belangrijk. 



 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 28 mei 2020 pagina 10 van 10 

Wat lokaal kan, dient lokaal gehouden te worden. Het voorstel is een oproep van de raad. Er is 

contact geweest met de griffie. De inschatting is dat de tijd die nodig is ca. 2 uur zal bedragen.  

 

Mevrouw Peters-Vroom dankt voor de beantwoording. Zij zal de motie steunen. 

Mevrouw Hoogteijling is blij met de reacties. 

 

De voorzitter zal de motie in stemming brengen. Het college is niet gevraagd om een reactie 

maar zij wil toch namens het college hier iets inbrengen. In het coronateam is dit gisteren ook 

aan de orde gesteld. Het zou goed zijn dat er een stuk voorlichting komt rechtstreeks gericht op 

de jongeren. Dit zou mogelijk gecombineerd kunnen worden. Jongeren vragen om een stuk dui-

delijkheid en hebben hier zelf ook ideeën over. Het zou een mooie actie kunnen zijn. Van wet-

houder Loermans heeft zij begrepen dat ook in het onderwijs hierover gesproken is. Zij willen 

hier graag na de vakantie op terugkomen.  

 

De voorzitter concludeert dat de raad unaniem instemt met de motie.  

 

De motie is aangenomen! 

 

10. Stemmingen 

 

Bij elk voorstel wordt er gevraagd of er een stemverklaring, dan wel behoefte aan stemming is. 

 

De raad stemde in met de volgende voorstellen: 

 

- 40167  Vaststelling Bestemmingsplan Dorpsstraat 21 en  Ekenseweg, Niftrik  

 

- 43929  Benoemen van mevrouw M. van Beek tot lid van het Algemeen Bestuur 

van GR Bijsterhuizen  

 

De raad stemt bij acclamatie in met de benoeming van mevrouw Van 

Beek. 

 

- 44555  

 

 

 

 

- 45645 

 

   

Kunstgrasvelden sportpark Woezik    

 

De heer Verharen onthoudt zich van stemming vanwege zijn betrokken-

heid bij het renovatieplan sportaccommodaties.  

 

Monitoring Regionaal Programma Werklocaties regio Arnhem Nijmegen 

2019  

- 26588  Vaststellen kadernota gemeentelijk vastgoed en  portefeuilleplan - ge-

meente Wijchen  

 

Mevrouw Wittenberg verklaart dat de fractie van D66 zal voorstemmen 

en daarbij de handreiking doet dat op het moment dat panden die in 

het bezit zijn van de gemeente Wijchen, niet zijnde woningen, worden 

afgestoten, de fractie van D66 graag wil meedenken over scenario’s 

wat daarmee te doen.  

 

- 46945  

 

- 46801  

Zienswijze begroting en jaarrekening GR Bijsterhuizen    

 

Aanvulling reglement van orde voor digitale vergaderingen van de ge-

meenteraad  

 

 

11. Sluiting 

De voorzitter sluit om 22.06 uur de vergadering en wenst iedereen wel thuis.  


